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Udvalget for Landdistrikter og Øer har i brev af 20. november 2015 stillet mig 

følgende spørgsmål, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Henrik Brodersen (DF). 

Spørgsmål nr. 26: 

Vil ministeren i fortsættelse af samråd 19/11-15 oplyse nærmere om den 

igangværende undersøgelse om flextrafikken? 

Svar: 

Der er på nuværende tidspunkt ikke igangsat nogen undersøgelse af flextrafik-

ken som sådan. Der arbejdes på et kommissorium for en analyse, som skal un-

dersøge muligheden for at skabe bedre og billigere kollektiv transport i yder-

områder. Flextrafik vil naturligt være en del af dette, når der skal ses på de 

samlede muligheder i yderområder. 

Der er ingen tvivl om, at den kollektive trafik står overfor nogle store udfor-

dringer, særligt når vi ser på yderområderne med lav befolkningstæthed og 

relativt lange geografiske afstande. En løsning på mobilitetsudfordringerne 

baseret på en traditionel opfattelse af kollektiv transport vil efter alt at dømme 

føre til, at den enkelte rejse bliver dyrere for borgeren, subsidiering fra den 

offentlige øges eller at serviceniveauet sænkes. Der synes derfor at være behov 

for at se på mulige alternative måder at se den kollektive trafik på, og en større 

grad af samtænkning af de enkelte kørselsformer, herunder flextrafik.  

 

 Med venlig hilsen 

Hans Chr. Schmidt 
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